

Members' Motion submitted to Agriculture and Rural Affairs Committee

Meeting date: 1 February 2024

Moved by: Councillor Darouze

Motion Title: Motion – Ditch Infill Notifications for 4644, 4634 & 4652 Anderson Road

ACS File No.: ACS2024-OCC-CCS-0006

Ward: Osgoode (20)

Motion d'un membre soumise au Comité de l'agriculture et des affaires rurales

Date de la réunion : le 1er février 2024

Motion de : Conseiller Darouze

Titre de la motion : Motion - Notifications concernant le remblayage des fossés pour les 4644, 4634 et 4652, chemin Anderson

Dossier n° (ACS) : ACS2024-OCC-CCS-0006

Quartier : Osgoode (20)

Motion

WHEREAS the City of Ottawa approved the Local Improvement Policy on 24 November 2021, which allows for residents to act collectively through a Local Improvement petition process; and

WHEREAS the City of Ottawa passed the revised Ditch Alteration Policy, ACS2022-PIE-GEN-0001, on 6 July 2022.

WHEREAS the ditch alteration policy describes the circumstances and requirements for the City to permit property owner-initiated alteration of drainage ditches and drainage courses;

WHEREAS the ditch alteration policy prevents the altering or unauthorized filling of a ditch and actions are subject to enforcement; and

WHEREAS non-compliant or unauthorized ditch alterations which occur after July 6, 2022, the rules set out in the Ditch Alteration policy will be enforced in accordance with the Use and Care of Roads Bylaw and/or Site Alteration By-law; and

WHEREAS the City of Ottawa issued notice of violations on 18 November 2022 to civic addresses 4634, 4644, and 4652 Anderson Road for the removal of illegal ditch infills along each of their Anderson Road frontages; and

WHEREAS the City of Ottawa provided a local improvement as an avenue to alter the ditch in accordance with the local improvement policy; and

WHEREAS residents have not identified any flooding related to the ditch infills at the above-mentioned addresses.

THEREFORE BE IT RESOLVED THAT the ditch infill at 4633, 4634, and 4652 Anderson Road be exempted from the revised ditch alteration policy carried by Council on 6 July 2022, with the alterations remaining in place and monitored for future flooding concerns.

Motion

ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a approuvé le 24 novembre la Politique sur l'amélioration locale qui permet aux résidents d'agir collectivement dans le cadre d'un processus de demande d'amélioration locale;

ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a adopté la Politique révisée de transformation des fossés, ACS2022-PIE-GEN-0001, le 6 juillet 2022.

ATTENDU QUE la Politique de transformation des fossés décrit les circonstances qui doivent être présentes et les exigences à remplir pour que la Ville permette la transformation, à l'initiative des propriétaires fonciers, de fossés et de parcours de drainage;

ATTENDU QUE la Politique de transformation des fossés interdit la transformation ou le remblai non autorisé d'un fossé et que les travaux en ce sens seront sanctionnés;

ATTENDU QUE pour les transformations de fossés non conformes ou non autorisées effectuées après le 6 juillet 2022, les règles établies dans la Politique de transformation des fossés seront appliquées conformément au Règlement sur l'utilisation et l'entretien des routes ou au Règlement sur les modifications d'emplacements;

ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a émis le 18 novembre 2022 des avis d'infraction pour les adresses municipales des 4634, 4644 et 4652, chemin Anderson pour l'enlèvement du remblayage illégal des fossés le long de chacune de leurs façades sur le chemin Anderson;

ATTENDU QUE la Ville d'Ottawa a fourni une amélioration locale sous la forme d'une avenue afin de modifier le fossé conformément à la Politique d'amélioration locale;

ATTENDU QUE les résidents n'ont pas signalé d'inondations reliées au remblayage des fossés aux adresses indiquées plus haut;

PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE le remblayage des fossés aux 4633, 4634 et 4652, chemin Anderson soit exempté de la Politique révisée de transformation des fossés que le Conseil municipal a adoptée le 6 juillet 2022, et que les modifications restent en place et soient surveillées au cas où il y aurait des inondations à l'avenir.

PLANNING, REAL ESTATE AND ECONOMIC DEVELOPMENT DEPARTMENT

Planning, Real Estate and Economic Development Department staff will be available at the meeting to respond to questions if required.

FINANCIAL IMPLICATIONS

There are no direct financial implications. If there are future flooding concerns arise the City will pursue corrective action in accordance with the Use and Care of Roads Bylaw and/or Site Alteration By-law.

LEGAL IMPLICATIONS

Legal Staff will be available at the meeting to respond to questions if required.

Disposition:

If carried at Committee, this motion will be submitted to City Council for consideration on 7 February 2024.

Staff in the Planning, Real Estate and Economic Development will implement the recommendations in this motion, as appropriate.